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國際教授卓越教學(DVP)補助計畫
Distinguished Visiting Professorship (DVP) Subsidy Program

⼀、 依據 Basis

2018年起國立陽明交通大學即開始推動「國際教授卓越教學計畫」(Distinguished

Visiting Professorship Program, DVP)，以⼤⼀基礎科學學科 (含物理、數學、化學、

生物)做為開端，邀請美國或英語系國家博雅教學型學院(Liberal Art College)及其他優

秀教授至本校實體開設至少 1學期完整課程。

本計畫現獲華仁全球講座支持，擴大補助除基礎科學學科外之電腦科學、人工智

慧、⼈文等領域，期透過英語系國家教師不同的教學新思維與策略，以及完整⼀學期

的專業領域全英語教學，來激發⼤⼀學⽣的學習動機和興趣，充實學⽣的國際化學習

經驗。

The Distinguished Visiting Professorship Program (DVP) supported by the H&J Global
Chair was launched in 2018. DVP program invites distinguished professors from liberal
arts colleges in the United States or English-speaking countries to offer a complete
semester-long course at NYCU. The program initially focused on foundational sciences
(including physics, mathematics, chemistry, and biology) and then expanded to other
professional fields, such as computer science, artificial intelligence, humanities, and
so on. We hope to enrich students' international learning experiences through an entire
semester of specialized subject instruction in English.

二、 補助資格 Qualifications

本校各院系邀請教師前請先提供教師簡歷與教學獲獎資料予教務處，先確認教師

身分確實符合「國際教授卓越教學計畫」─以美國或英語系國家的博雅教學型學院

(Liberal Art College)或教學相關獎項之優秀教授為基準。

配合學期系所暨校級課程審核時程，申請國際教授卓越教學計畫(DVP)華仁全球講

座補助計畫需先撰寫申請書，並含講者履歷、重要教學成效/獎項、系所聘任其授課簡

要規劃等。並需符合課程「⾄少完整⼀學期」、「實體授課」、「多數⼤⼀新⽣可

修」等基準，經教務處核實確認後將提供補助。

教務處確認補助後，回由系所或教學小組與教師進行後續洽談與簽約。課程規

劃，包含課程內容、教學方式、成效評鑑等，由系所或教學小組及負責教師與邀請講

員共同規劃。該授課學期末，系所與負責教師需向教務處提報整體教學成效與使用經

費，以向華仁全球講座報告並辦理結案 (若華仁全球講座委員於學期中提出審閱補助課
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程相關佐證資料，亦需請系所配合提供)。

The college or department that applies to the DVP program should provide the
professor's bio and specific teaching award information to the Academic Affairs Office
to verify the professor's eligibility based on the requirements of the DVP program
before inviting. The DVP criteria involve the invitees being outstanding professors with
relevant teaching awards from Liberal Arts Colleges in the United States or English-
speaking countries.

To align with the compact department, college, and university-level course review
schedules of NYCU, the college/department is suggested to prepare the DVP
application form, including the bio, significant teaching achievements/awards, brief
course, and expense plan to apply for this DVP program. If the courses did not meet
the criteria of "a complete semester-long course," "physical teaching at NYCU," and
"suitable for nearly all first-year students", the subsidies will not be granted.

It is suggested that departments (teaching teams) and invitees continue progressing
with the NYCU contracts and course discussions upon confirmation of subsidies. All
course planning is suggested to be developed by departments (or teaching teams or
instructors in charge) and the invited professors. At the end of the semester, the
departments must submit a course report to the Academic Affairs Office to respond to
the H&J Global Chair Committee on the overall teaching effectiveness and fund
utilization. If the H&J Global Chair Committee requests more supporting
documentation about the subsidized courses, departments must provide them.

三、 補助範圍 Subsidy Scope

來台授課教師每學期每門課程 100萬元經費為上限；經費涵蓋項目需符合本校主

計室相關規定，並以教師薪資之人事費，以及經濟艙機票、勞健保補充保費、學校招

待所住宿等業務費為基準，無設備費用補助。

The maximum subsidy for each course taught by visiting instructors in Taiwan is
NT$1,000,000 per semester. The expenses must comply with the relevant regulations
of NYCU’s Accounting Office, covering the instructor's salary (including
accommodation), labor and health insurance supplementary premiums to the
government, one return economy class airfare, and course-related expenses (such as
teaching assistant fees and course materials). Notably, equipment expenses are not
eligible for reimbursement.
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四、 申請作業流程 Process

院/系提出申請

資料初審
資格不符

文件或資

料不全

不予授理 結案

通知補件

符合補助資格

不符合

書面審查不合補助基準者則不予補助

系所開課與聘任教師

院/系所檢送補助

款經費單據核銷

系所提供績效報告

結案

院/系所上簽確認

院/系所申請借支

院/系所借支補正
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College/Department

Submit Application

Preliminary Review of

Documents

Not Qualified

Incomplete

Documents &

Information

Not Accepted

for Processing

Case

Closed

Notification

for Additional

MaterialsQualified

Not

qualified

Applications denied if criteria not met.

College/ Department

Offer Courses and Recruit

Faculty

College/Department Submit

Expense Receipts for

Reimbursement

Submit Effectiveness

Report

Closure

College/Department

Request for Permission

College/Department Request for an Advance

Payment

College/Department Correct Advance
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國際教授卓越教學(DVP)計畫補助申請表

DVP Application Form

⼀、邀請者資訊 Inviter’s (Department) Information

主邀請姓名*

Inviter’s Name

系所/單位*

Department

職稱*

Title

連絡電話*
Phone

E-mail *

主聯絡人姓名*

Contact Person

系所/單位*

Department

職稱*

Title

連絡電話*
Phone

E-mail *

邀請原因*

Reasons for
invitation*

二、受邀者基本資訊 Invitee’s Information

受邀者姓名*

Invitee’s Name

學校*

University

職稱*

Title

系所/單位*

Department

E-mail*

受邀者專⻑/研究領域

Research Fields

三、受邀者重要履歷與經歷 Invitee’s Bio of Education & Experiences

年 / Year 經歷 / Experiences
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四、近 5年教學顯著事蹟與成果 Teaching Awards and/or Achievements in 5 years

年 Year 教學顯著事蹟 Teaching Awards and/or Achievements

五、開授課程 Course Planning

預計授課年度或期間

Planned Teaching
Year/Period at NYCU

預計教授課程

Course Title

英語授課

EMI Course

是/ Yes

否/ No
預計課程人數

Scale of Class

課程規劃

Syllabus/ Course Planning

對本校學生重要性與成效*

Importance and
Effectiveness learning for
NYCU Students



7

六、經費概算表 Estimated Budget Statement

請概算與計畫相關之各項業務費用途說明與經費明細

Please list Expenses for this course with detailed items and descriptions.

單位：元

Unit: NT Dollars

科目

Category

項目

Items

說明

Description

單位

Unit

數量

Number

單價

Unit
Price

金額

Total

備註

Notes

人事費

Personnel
Expenses

如:薪資

Salary

月

Month

月

Month

小計

Subtotal

業務費

Business
Expenses

如:經濟

艙機票

Economy
Class
Airfare

小計

Subtotal

總計(以上費用請在預算內檢據核實報銷)

Total (Reimbursed with receipts within the budget)

系主任/開課單位主管簽章：________________ 學院主管簽章：_______________

Department Chair/ Dean (signature):
Course Unit Chief/
(Signature)


